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� Hea on näha rahulole-
vaid ja rõõmsaid inimesi. 
Nagu näiteks kaubamaja 
grupi juhatuse esimees 
Raul Puusepp. Või siis 
kõik need varem nii ra-
hulolematud tartlased, 
kes kaubamajas rõõmsalt 
sisse-välja traavivad.

NILS NIITRA
nils.niitra@postimees.ee

Puusepp on rahul, sest inime-
sed on keskendunud uue ma-
ja arhitektuuri kallal võtmise 
asemel märksa tulutoovama-
le ostutegevusele. 

Ehituspraaki teinud 
Skanska EMVga on arved ilma 
kohtuta klaaritud. Niinimeta-
tud seened on samuti maja 
katuselt kadunud, nagu Tartu 
üldsus nõudis. Ja lubatud vii-
napuuaedki katusele tehtud. 

Kui veel Vabaduse puiestee 
poolse alakorruse aknad 22. 
juuniks sissepoole väidetavalt 
nii efektse peegelkile saavad, 
siis lõpetab Tartu linn kauba-
maja suhtes algatatud väär-
teomenetluse.

Pilvitu taevas
Taevas on pilvitu. Puusepp 

ütleb, et tema oleks maja väli-
musega rahul isegi siis, kui po-
leks kaubamaja grupi juht. 
Aga ega olegi ju nii tähtis, kas 
lehm on mustavalgekirju või 
Punik, peaasi et piima annab. 
Ja annab üle ootuste hästi. 

Tartu Kaubamaja Kinnisva-
ra OÜ tegevjuhi Ave Jürimäe 
sõnul läheb hästi nii hoone 
pearentnikul, kaubamajal en-
dal, kui ka maja teistel rentni-
kel. Näiteks ASi Apollo Raama-
tud turundusjuht Tiia Laul üt-
leb, et kolmandal korrusel asu-
va poe käive ületab prognoo-
se tervelt kolmandiku võrra.

Nii Tiia Laulu kui ka Raul 
Puusepa väitel pole kõrvalasu-
va vana kaubamaja taasava-
mine ennast vähimalgi mää-
ral tunda andnud.

Maja poodide ja toidukoh-
tade müügimaht on olnud 
kokku keskmiselt 50 miljonit 
krooni kuus. Uues kaubama-
jas käib 14 000 inimest päevas, 
avamiseelne prognoos oli 12 
000 – 13 000 inimest päevas.

Ukse taga on järjekord fir-
madest, mis tahaks samuti 
kaubamajja kauplema tulla, 
samas ei ole keegi olemasole-
vatest rentnikest veel soovi-
nud majast ära minna.

Lastemaailm kasvab
Kui hoone välimus ajab 

mõnel mehel praegugi ihu-
karvad turri, siis inglaste pai-
ka pandud siselahenduse kal-
lal pole virinat kuulda. «Ole-
me arhitektuuribüroo Chap-
man Taylor tööga väga rahul,» 
tunnistab Puusepp.

Ainus veel tühjana seisev 
pind uues kaubamajas on Va-
baduse puiestee poolse välja-
pääsu juures asuv ruum, kus 
avatakse lähiajal muuseas ka 
kebabi pakkuv kiirtoidukoht.  

Kaubamaja lastemaailma 
tegemisel tegi ettevõte valear-
vestuse, see on praegu liiga 
väike. Seega laieneb lastemaa-
ilm veel tänavu kõrval asuva 
tasulise mängumaa lahkumi-
se arvelt.

TOOMAS 
HENNO
Linnavalitsuse 
liikluskorral-
dusteenistuse 
peaspetsialist 

Miks Anne kanali ääres Pi-
kal tänaval pargivad autod 
keelumärgist hoolimata?

M I K S ?

Sellele küsimusele oskab vas-
tata sõidukijuht, kes arvab, et 
liikluseeskirja võib eirata ja 
sellest mitte midagi ei juhtu. 
Tegelikult ikka juhtub küll – 
eelmise nädala lõpus tegi po-
litsei seal juba tööd.

Meie omalt poolt otsime 
täiendavat parkimisvõima-
lust. Praegu on kaalumisel, 
kas saaks sealt üle tee kuskile 
tekitada suvise parkla. 

Samuti paigaldame viita-
sid, kus näitame, et kanali ve-
telpäästejaama-poolses otsas 
on parkla, kus on ruumi küll. 
Küsimus on ainult selles, kas 
autojuht on ka jalgsi liiku-
misvõimeline. Sealt on mõ-
nisada meetrit võrkpallivälja-
kuteni ja see on mõnele prob-
leemiks. 

Kanali ääres parkimise 
keelasime ära möödunud aas-
tal, kuna autojuhid, parkides 
poolenisti sõidu-, poolenisti 
kõnniteel, lõhkusid äärekivi-
sid, ummistasid sõiduteel 
ühe kahest rajast ning takis-
tasid ka jalakäijate ja jalgrat-
turite liikumist kõnniteel. 

JAANIKA MEIER

Personaalne moenõustamine on kaubamaja grupi juhi 
Raul Puusepa sõnul üks üle ootuste hästi käima läinud 
uus teenus, mida isegi meessoo esindajad – teiste seas 
Puusepp ise – meelsasti kasutavad. Margus Ansu
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Inetu pardipoeg 
teeb head raha

Euroopa kultuuri-
pealinnaks 2011 
Soomes saab 
Tartu sõpruslinn
Soome kultuuriminister Tanja 
Saarela otsustas eile, et Soo-
me esitab aasta 2011 Euroo-
pa kultuuripealinnaks kandi-
deerima Turu, teatas Tartu 
Postimehele endine Soome 
Instituudi Tartu osakonna 
kultuurisekretär Pertti Pyhtilä.

Lisaks kauaaegsele Tartu 
sõpruslinnale Turule esitasid 
taotluse Jyväskylä, Lahti, 
Mänttä, Oulu, Rovaniemi ja 
Tampere.

Turu taotluses esitatud 
2011. aasta programm kasu-
tab oskuslikult linna ja ümb-
ruskonna omapära, arhitek-
tuuri ja elulaadi. 

Soome ja Eesti peavad selle 
aasta lõpuks läkitama oma 
kultuuripealinnade ettepane-
ku Euroopa parlamendile ja 
teistele juhtorganitele. Keva-
del 2007 hindab ettepane-
kuid kultuuriekspertidest 
koosnev komisjon.

Eestist saab 2011. aasta Eu-
roopa kultuuripealinnaks eel-
datavasti Tallinn. (TPM)

L Ü H I D A LT

Anne kanali ääres pargivad 
autod hoolimata sellest, et 
märk keelab. Kalev Saar

VIIRE SEPP
Tartu Ülikooli 
teaduskooli 
direktor

«Õpilaste andekuse kritee-
riumiks ei saa võtta ainult 
saavutusi, peab arvestama 
ka potentsiaali saavutus-
teks mingis valdkonnas.»

� Tartu Ülikooli teadus-
kooli direktor Viire Sepp 
tõdeb, et praeguses koo-
lisüsteemis arvatakse 
kaotsi minevat umbes 
pooled andekatest las-
test.

JAANIKA MEIER
jaanika.meier@postimees.ee

«Aineolümpiaadidest osavõt-
nutega tehtud küsitlused osu-
tavad rahulolematusele halli 
massi kujundava õppesüstee-
miga,» räägib Sepp. 

Ta lisab, et tihti ei paku 
koolide õppe- ja ainekavad 
võimekatele õpilastele piisa-
valt intellektuaalseid väljakut-
seid ning andekad lapsed jäe-
takse ainetunnis sageli oma-
pead, sest «nemad saavad nii-
kuinii hakkama».

Mässumeelne andekas
Sepa hinnangul võib osa 

andekaid kaotsi minna, kuna 
laps soovib kaaslastega koha-
neda ja hakkab oma andeid 
varjama. 

Andekatega tegelemisel 
peab Sepa sõnutsi arvesse võt-
ma ka seda, et andeka lapse 
isikuomadused, tema eripära, 
tundlik ja kriitiline suhtumi-
ne teevad temast tihti mässu-
meelse tegelase, kes ei ole õpe-
tajatele eriti mugav õpilane. 

«Siit võivad alguse saada 
konfliktid, mis võivad osutu-
da piduriks,» lisab ta. Sepp rää-
gib aga, et õpilaste andekuse 
kriteeriumiks ei saa võtta ai-
nult saavutusi, peab arvesta-
ma ka potentsiaali saavutus-
teks mingis valdkonnas.

Tartu Ülikooli teaduskooli 
psühholoog-nõustaja Hillar 
Saul soovitab andekate leidmi-
seks Joseph Renzulli mudelit, 
mille järgi võiks koolis 15% 
lastest olla andekad – 7,5% lei-
takse neist IQ testi abil ja 7,5% 
õpetajate hinnangu järgi.

Andekatega seonduvaid 
probleeme ja nende võimalik-

ke lahendusi on teaduskool  
arutanud kollokviumidel.

Tartu Ülikooli teaduskooli 
või Tallinna Ülikooli õpilas-
akadeemia kursused, ainekava 
«kokkupakkimine», töö tase-
merühmades, kõrgema taseme 
kursuste kuulamine, uuriva 
õppe ja projektitööde kasuta-
mine, õppekava rikastamine 
tunnivälise tegevuse abil, näi-
teks aineringid, muuseumi-
tunnid, teaduskeskuste külas-
tamine, kooliajalehe toimeta-
mine, liidrivõimete arendami-
ne õpilasomavalitsuse tegevu-
ses – Sepa loetelu andekatega 
tegelemise võimalustest tun-
dub lõputu.

Tartus võimalused head
Tartus on Viire Sepa hin-

nangul andekate võimalused 
enesetäiendamiseks praegu 
küllaltki head, probleemiks 
võib olla aga loengutest ja rin-
gidest osavõtu tasu. Siiski võiks 
Sepa sõnul akadeemiliselt või-
mekatele õpilastele olla roh-
kem ülelinnalisi aineringe.

TIHTI EI PAKU KOOLIDE 
ÕPPE- JA AINEKAVAD 
VÕIMEKATELE ÕPILAS-
TELE PIISAVALT INTEL-
LEKTUAALSEID VÄLJA-
KUTSEID.

Uus õppekava pöörab roh-
kem tähelepanu erivõimetega 
lastele, seal on viidatud ka in-
dividuaalse õppekava alusel 
õppimisele. See aga eeldab Se-
pa sõnutsi õpetajate tõhusamat 
koolitust tööks andekatega, 
paindlikku koolikorraldust ja 
õppematerjalide olemasolu.

Ka haridus- ja teadusminis-
teeriumi abiministri Erkki Pii-
sangi hinnangul on andekad 
jäänud Eestis natuke tõrjutud 
seisundisse. «Neile, kes on hai-
ged ja kellel on mingid prob-
leemid, on pööratud rohkem 
tähelepanu kui neile, kes on 
tublid ja andekad,» tõdes ta.

Andekate võimalused 
koolis paranevad

Emajõel, meelelahutuskeskuse Atlantis ees avatud sa-
damasse võib igaüks oma paadi või mootorsõidukiga siseneda 
ja seal ankrusse heita. Sadamamaksu ei ole ja parkimine on ta-
suta. Küll on aga paari sammu kaugusel terrassikohvik ja resto-
ran, kus võib kokkuhoitud raha kohe ära kulutada.

Atlantise tegevjuht Olga Aasav lisas, et see on küll vaid tema 
seisukoht, aga ta arvab, et soovijad võiksid päikesepaisteliste il-
madega pontoonidel kas või päevitada. «Kui keegi ette näitab, 
küll siis järgijaid leidub,» ütles ta.

Rohkelt nägi Atlantise ees veesõidukeid sadama avamisel, 
20. mail. Praegu kohtab Tartusse veeteed mööda sisenejaid ilu-
satest ilmadest hoolimata harva. Paadilaenutust Atlantise ette 
ei tule. (Aime Jõgi)

Atlantise pontoonid ootavad 

Kalev Saar

Uue kaubamaja esimesed kaheksa kuud 
•  keskmiselt 14 000 inimest päevas
•  390 000 inimest kuus
•  340 000 ostu kuus
•  Maja poodidest osteti igas kuus keskmiselt 50 miljoni 

krooni eest kaupa. 
Allikas: Tartu Kaubamaja Kinnisvara
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